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Tema: Veikliųjų vaistinių medžiagų gamybos pajėgumų atkūrimas Europoje

Šiuo metu ES gaminamuose vaistuose naudojamos veikliosios vaistinės medžiagos (API) daugiausia 
yra iš Kinijos ir Indijos (apie 80 proc. API). Be to, apie 40 proc. visų Europoje parduodamų vaistų yra 
iš minėtų šalių. Tokią padėtį lemia didelės veikliųjų medžiagų gamybos sąnaudos Europoje ir ji 
susidarė, be kita ko, dėl būtinybės laikytis griežtų aplinkos apsaugos standartų.

Tačiau nematėme tinkamų ES lygmens iniciatyvų, kuriomis gamintojai būtų skatinami investuoti į 
veikliųjų medžiagų gamybą ES. Kai kurios šalys jau pripažino problemos rimtumą ir įdiegė vietos 
mechanizmus, kuriais gamintojai skatinami investuoti į vidaus vaistų gamybą. Tačiau tam, kad šios 
priemonės būtų sėkmingos, reikia imtis ES masto veiksmų.

1. Ar Komisija pripažįsta vaistų stygiaus problemos mastą ir dėl to kylančią grėsmę visuomenės 
sveikatai ES, kuri atsiranda dėl Europos farmacijos sektoriaus priklausomybės nuo veikliųjų 
vaistinių medžiagų tiekėjų iš trečiųjų šalių?

2. Kokių veiksmų iki šiol ėmėsi Komisija, kad sustiprintų Europos veikliųjų vaistinių medžiagų 
gamybos pajėgumus, ir ar šie veiksmai davė numatytų rezultatų, įskaitant šių veikliųjų medžiagų 
gamybos perkėlimą į Europą?

3. Ar Komisija planuoja priimti atskirą veikliųjų vaistinių medžiagų gamybos pajėgumų atkūrimo ES 
strategiją, atsižvelgdama į poreikį keisti reglamentavimą ir skirti finansinę paramą farmacijos 
įmonėms, norinčioms gaminti veikliąsias vaistines medžiagas Europoje?
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